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PRESS  STATEMENT 

Arrest and Detention of 13 Citizens by the Sudan People's Liberation Army-

North. 

 

The Sudan People's Liberation Army-North (SPLA-N), led by Abdelaziz al-Hilu, has arrested 13 

citizens from the village of Abu al-Hassan, located in the Abu Karshola locality of South 

Kordofan state. 

The arrest took place on Tuesday, June 3, 2025, at around 5 pm, when a group of soldiers, led 

by Abdullah Mahmoud, raided the village in three four-wheel-drive vehicles. According to the 

same sources the instruction to arrest these people came from the local commander Adam Al 

Nour. 

The names of the detainees are: 

1. Khamis Muhammad Ibrahim Muhammad- 36 years old 

2. Saeed Ahmad Yaqub Ardib 

3. Rawda al-Nil Abdul Wahab, - 38 years old 

4. Ali Abdullah Saeed Ibrahim- 30 years old 

5. Yousif Abdullah Saeed- 60 years old 

6. Abu al-Qasim al-Rashid- 43 years old 

7. Ahmad Musa Hassan - 40 years old 

8. Ahmad Idris Naeem-- 33 years old 

9. Yaqub Habib Idris Naeem-29 years old 

10. Idris Suleiman Yahya- 28 years old 



11. Ali Issa Ahmad- 26 years old 

12. Abdeen Yousif Adam Jadallah- 18 years old 

13. Dhul-Nun Adam Musa Khalil- 16 years old 

According to local sources, the arrests were made due to the villagers' opposition to the SPLA-

N's alliance with the Rapid Support Forces (RSF) and others political and armed groups, as 

outlined in the Founding (Tasis) Alliance agreement signed in Nairobi, Kenya, in March 2025. 

The SPLA-N has allowed the RSF to enter the region and conduct joint military operations, 

which have led to the displacement of citizens and the looting and burning of homes. 

These events are taking place as citizens are preparing for the new agricultural season, and the 

practices threaten to cause the agricultural season to fail, exacerbating the humanitarian crisis 

in Sudan. 

We call on the SPLA-N to immediately release the detainees and on the international 

community and human rights organizations to take responsibility for protecting civilians in the 

region. 

For more information, please contact: 

JUSTICE AFRICA SUDAN  

Email: info@justiceafricasudan.org 

WhatsApp: 00249912365139 

X: @AfricaSudan 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 منظمة افريقيا العدالة السودان 

2025يونيو 11  

 بيان 

ا من قرية بالحسن محلية ابوكرشولا ولاية جنوب كردفان   13شمال    - لتحرير السودان   اعتقال الحيش الشعب   
ً
مواطن  

 

  قزية  13قامت قوة من الجيش ا الشعب   لتحرير شمال )قيادة عبد العزيز الحلو( باعتقال 
أبو الحسن، محلية  من مواطب 

  حوال  الساعة الخامسة مساء الثلاثاء الموافق 
حيث داهمت   –  2025يونيو  3ابوكرشولا ولاية جنوب كردفان وذلك ف 

من الجنود بقيادة عبد الله محمود وحسب المعلومات قد تم ذلك   6عربات دفع رباع  وتحمل    3القرية مجموعة تستغل 

 :  بتوجيه القائد المحل  للجيش الشعب   ادم النور. وأسماء المعتقلي   ه 

سنة ٣٦-خميس محمد ابراهيم محمد   -١  

سعيد احمد يعقغرب اردب -٢  

سنة  ٣٨-روضة النيل عبد الوهاب   -٣  

سنة  ٣٠- عل  عبد الله سعيد ابراهيم   -٤  

سنة٦٠يوسف عبد الله سعيد   -٥  

سنة ٤٣-ابوالقاسم الرشيد  -٦  

سنة ٤٠-احمد موس  حسن  -٧  

سنة٣٣-احمد ادريس نعيم  -٨  

سنة  ٢٩- يعقوب حبيب ادريس نعيم  -٩  

سنة ٢٨-ادريس سليمان يح   -١٠  

سنة  ٢٦-عل  عيسى احمد   -١١  

سنة  ١٨-عابدين يوسف ادم جاد الله  -١٢  

سنة   ١٦-ذو النون ادم موس  خليل -١٣  

وحسب المصادر المحلية هذه الاعتقالات جاءت عل خلفية معارضة سكان القرية ورفض قبول دعم تحالف الحركة 

الشعبية لتحرير السودان )جناح عبد العزيز الحلو( مع الدعم السري    ع وقوي سياسية وحركات مسلحة اخري وقف تحالف  

  مارس 
وب   ف    العاصمة الكينية ني 

   الصراع السياس  الحال  و لا  2025تأسيس الذي وقع ف 
. باعتبار انهم ليس طرف ف 

يودوا ان يكونوا طرفا  وأيضا  كما سمحت الحركة  الشعبية شمال لقوات من الدعم السري    ع من دخول المنطقة و القيام  



كة مع الجيش الشعب   بمهاجمة مناطق خور الدليب و قرية امبي  و نهب ممتلكات المواطني     و  بعمليات عسكرية  مشير

حرق بعض المنازل و زعزعة الامن  والاستقرار مما ادي ال  نزوح المواطني   من تلك المناطق  و أيضا سمح الجيش   

  منطقة  الجبيلات القريبة بعد ان هجرت تلك المجموعات سكانها الأصليي   .و  
الشعب   لتلك المجموعات من التواجد ف 

  هذه الاحداث والمواطني   يستعدون لموسم زراع  جديد مع بداية فصل الخريف و تلك الممارسات تهدد الموسم  
تأبر

  من المجاعة وانعدام المساعدات الإنسانية. 
  السودان تعاب 

  وقت ظلت مناطق  عديدة ف 
 الزراع  بالفشل ف 

  كل  
  ا ومواثيق حقوق الانسان لذي يحم  حقوق المواطني   ف 

هذه ا الاعتداءات   تشكل لانتهاكات للقانون الدول  الإنساب 

الأحوال ونطالب    الجيش الشعب   لتحرير السودان شمال بالإطلاق الفوري لصراح هؤلاء المواطني   ونطالب المجتمع  

  المنطقة.. وعل  الحركة الشعبية إيقاف هذه الأفعال  
  حماية المدنيي   ف 

الدول  والهيئات الحقوقية بتحمل مسؤولياتها ف 

 حبر لا يفشل الموسم الزراع  ويعمق الازمة الإنسانية المتفاقمة أصلا. 

لمزيد من المعلومات الاتصال ب: - منظمة أفريقيا العدالة السودان   

 info@justiceafricasudan.org 

WhatsApp: 00249912365139 

www.justiceafricasudan.org 

@AfricaSussn 
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